
Hallo	allemaal,

Ik	ben	Elviera	Cop-Weelink.	Ik	woon	in	Kampen	met	mijn
partner	Stefan	en	dochter	Elise.
Enige	tijd	geleden	kwam	er	wat	tijd	vrij	om	op	te	vullen.	De
natuurvereniging	en	ik	vonden	elkaar	al	snel.	Ik	werk	als
pedagogisch	werker	en	ben	kort	commissielid	geweest	in	de
gemeente	voor	de	commissie	Ruimte.	Weer	wat	langer
geleden	gaven	mijn	partner	en	ik	kunstlessen	aan	kinderen.
Waarbij	we	kunstenaars	in	de	omgeving	opzochten	en	aan	de
hand	daarvan	een	aansluitende	les	bedachten.

Deltakids	opnieuw	opstarten	lijkt	me	een	mooie	aanwinst	voor
de	vereniging.	Een	club	om	jonge	kinderen	op	een
ontdekkende	manier	kennis	te	laten	maken	van	de	natuur	in
eigen	omgeving.	Op	avontuur	gaan,	ontdekken,	spelen	en

ervaren.	Bijgestaan	door	jullie,	de	leden,	vrijwilligers,	(veld)biologen,	kunstenaars	en	andere
experts	uit	de	regio	hoop	ik	dat	we	elke	keer	weer	fantastische	natuurexcursies	kunnen
samenstellen.	De	natuur	is	niet	alleen	goed	voor	kinderen,	kinderen	zijn	ook	goed	voor	de
natuur.	Betrokken	kinderen	zijn	de	beste	natuurbeschermers.

Ik	ben	dus	Elviera,	creatief	en	ondernemend	met	een	groen	hart.	Ik	hoop	dat	ik	als	toekomstig
bestuurslid	een	steentje	bij	kan	dragen	aan	het	behoud	van	onze	mooie	omgeving.	Ik	maak
graag	kennis	met	jullie	op	de	ledenvergadering	of	tijdens	een	andere	bijeenkomst.	Tips	en
ideeën	zijn	ondertussen	van	harte	welkom.	Je	kan	me	mailen	op:	elviera@mail.com
	

In	maart	2023	heeft	de	Gemeenteraad	van	Kampen	de
Omgevingsvisie	vastgesteld,	inclusief	de
"Hoofdgroenstructuur."	Twee	maanden	later	werd	voorgesteld
om	aan	de	Buitenbroeksweg	28-40	"flexwoningen"	voor
"spoedzoekers"	te	plaatsen,	wat	voor	ophef	zorgde	in	de
buurt.	Eerdere	locaties	werden	plotseling	afgewezen	vanwege
ontbrekende	ondergrondse	infrastructuur.	De	gemeenteraad
leek	de	omgevingsvisie,	inclusief	de	groenstructuur,	te	zijn
vergeten.	De	"Quickscan	natuurtoets"	was	onvolledig	en	over
het	tijdelijk	karakter	van	de	woningen	was	onenigheid,	met

verwijzing	naar	de	Crisis-	en	herstelwet.	De	vereniging	pleitte	voor	alternatieve	locaties	buiten
de	hoofdgroenstructuur,	zoals	bij	de	ijsbaan	van	TOG	of	aan	de	Kamperstraatweg.

Samengevat,	er	zijn	bezwaren	tegen	het	plaatsen	van	flexwoningen	in	de	groenstructuur	van
Kampen,	met	zorgen	over	de	natuur	en	tijdelijke	aard	van	de	woningen.

Uw	bestuur	houdt	de	vinger	aan	de	pols	en	vraagt	zich	ondertussen	af	waarom	niet	gekozen	is
voor	andere	en	(ruimere)	locaties	zoals	bij	de	ijsbaan	van	TOG	of	toch	aan	de
Kamperstraatweg,	omdat	die	locaties	geen	deel	uitmaken	van	de	hoofdgroenstructuur.

	Lees	er	hier	en	hier	meer	over.	

Woensdagavond	27	september	waren	Jessica	Borst,	Onno
Drent	en	Bart	Zeven	namens	de	vereniging	te	gast	bij	een
‘Randmeren	Sessie’		in	de	‘Leuke	Hanzestad’	aan	de
IJsseldijk.
De	bedoeling	van	de	organisatie	Gastvrije	Randmeren	was
om	‘ideeën	op	te	halen	over	mogelijke	ontwikkelingen	op	en
langs	de	randmeren’.	Er	worden	meerdere	sessies
georganiseerd	in	verschillende	van	de	15	gemeentes,	die	aan
de	Randmeren	liggen.		Zoals	iedereen	waarschijnlijk	weet,	zijn

de	randmeren	Natura	2000-gebied,	reden	voor	genoemd	drietal	om	acte	de	présence	te	geven

Na	te	zijn	verwelkomd	met	een	praatje	waarin	toerisme	en	recreatie	een	belangrijke	rol	speelde,
konden	we	kiezen	uit	één	van	de	vier	te	bespreken	thema’s:	watersport,	recreatie,	landschap	en
natuur.	Hoofdvraag	was	daarbij	”Hoe	zien	de	randmeren	eruit	in	de	toekomst?”	We	hebben	ons
verdeeld	om	het	belang	van	de	natuur	te	benadrukken.	Tenslotte	maakte	elk	groepje	een	soort
affiche/presentatie	op	papier	waaruit	duidelijk	moest	worden	welke	zaken	vooral	aandacht
moesten	hebben.		Het	thema	Natuur	kreeg	van	ons	de	ondertitel	mee	“Rustige	waardevolle,
watervolle	ruimte”	(zie	foto)
Het	werd	ons	niet	helemaal	duidelijk	wat	de	voorstellen	van	de	organisatie	en	het	effect	daarvan
gaan	worden	op	de	15	aangesloten	gemeentes,	waarvan	Kampen	er	één	is.	Uit	de	website	blijkt
o.a.	dat	de	aanleg	van	een	fietspad	van	Harderwijk	naar	Kampen	op	het	verlanglijstje	staat.

In	De	Reeve	is	onlangs	een	bijzondere	gast	gespot	-	de
dwerggans.	Deze	kleine	watervogel	is	een	zeldzame
verschijning	in	Nederland	en	een	waarneming	die	een	fietsritje
waard	is.
Dwergganzen	zijn	trekvogels	en	broeden	voornamelijk	in	de
noordelijke	toendra's	van	Rusland.	Tijdens	de	winter	migreren
ze	naar	mildere	klimaten,	waaronder	Nederland,	waar	ze	hun
toevlucht	zoeken	in	wetlands	en	meren.

Dwergganzen	worden	wereldwijd	beschermd	en	behoren	tot	de	categorie	'Kwetsbaar'	op	de
Rode	Lijst	van	de	IUCN.	Hun	aantallen	zijn	in	sommige	gebieden	afgenomen	als	gevolg	van
habitatverlies	en	verstoring.

Bioloog	en	natuurfotograaf	Edo	van	Uchelen	woont	in
Drenthe.	Op	het	terrein	rond	zijn	huis	heeft	hij
eigenhandig	een	paradijsje	ingericht,	onder	meer	voor
marters.	Vanuit	een	speciaal	voor	het	doel
ontworpen	fotografiehut	maakt	hij	werkelijk	verbluffende
foto’s	van	bunzingen,	boommarters	en	andere
marterachtigen.	Bunzing,	hermelijn	en	wezel	behoren
tot	de	kleine	marterachtigen.	Over	deze	fantastische

jagers	is	maar	weinig	bekend.
	
Wanneer:	Woensdag	1	november	van	20.00	tot	22.00	uur.		
Waar:	Stadkamer,	Zeven	Alleetjes	1a,	8011	CV	Zwolle

Toegang:	leden	KNNV	en	IVN	€	2,50;	niet	leden	€5,00
Graag	contant	betalen	bij	binnenkomst.

Meer	weten?	Kijk	dan	hier.		

Mijn	naam:	Dorian	Kalter	en	ik	ben	10	jaar.	Samen	met	mijn
ouders,	zusje	en	parkiet	Pino		woon	ik	in	Kampen.	Mijn
hobby’s	zijn:	buiten	spelen,	amfibieën,	insecten	en	vissen
vangen,	hutten	bouwen,	Minecraft	spelen	en	NPO	kijken	(o.a.
Vroege	vogels)	op	mijn	tablet.	Als	sport		doe	ik	aan
wedstrijdzwemmen	bij	de	Deltasteur.	En	ik	ga	het	liefst	elke
schoolvakantie	naar	Ouwehands	Dierenpark.

Hoe	ben	je	betrokken	bij	de	Natuurvereniging?	Deze
zomer	heb	ik	tijdens	het	Full	Color	festival	de	vogelkennisquiz
van	de	Natuurvereniging	gewonnen.	Toen	ben	ik	ook	gelijk	lid
geworden.	Ik	ben	nieuwsgierig	naar	de	natuur	en	de	dieren.

We	moeten	goed	voor	de	natuur	zorgen	en	daarom	is	het	belangrijk	dat	je	dingen	weet	over	de
natuur.	Mijn	grootste	droom	is	om,	net	zoals	Freek	Vonk,	bioloog	te	worden.

Welke	plant/dier/natuurverschijnsel	zou	jij	graag	nog	eens	willen	zien?	
Ik	heb	op	tv	al	een	paar	keer	halsbandparkieten	gezien	‘in	het	wild’	en	ik	wil	dit	graag	zelf	een
keer	meemaken.

Wat	is	je	wens	voor	de	natuur	in	onze	gemeente?
Ik	vind	het	belangrijk	dat	er	meer	bomen	geplant	worden.	Veel	verschillende	planten	en	struiken
in	de	tuinen	van	alle	mensen	zodat	vogels	en	insecten	goed	kunnen	leven.

Aan	wie	geef	je	het	stokje	door	en	waarom?	
Ik	geef	het	stokje	door	aan	een	lid	met	een	parkiet.	En	zou	het	heel	leuk	vinden	als	in	de
volgende	nieuwsbrief	ook	een	foto	staat.	

	

Facebook Instagram Website

Bekijk	de	webversie

Nieuwsbrief	november

Kom	ons	versterken!
Vanwege	de	wisselingen	in	het	bestuur,	hebben	we	de	volgende	vacature:

voorzitter

Jessica	blijft	ad	interim	nog	wel	enige	tijd	de	rol	van	voorzitter	vervullen,	maar	we	zijn	wel	op
zoek	naar	een	nieuwe	voorzitter.

Beste	natuurliefhebbers,
Woordje	van	de	redactie

Dan	nog	even	dit:	heb	je	een	leuk	idee,	interessante	waarneming	of	een	mooie	foto?	Staat	er
iets	mooie	op	de	planning	de	komende	maanden,	zoals	een	excursie,	cursus	of	bijeenkomst?
Schroom	niet	en	laat	het	ons	weten!	Je	kan	dit	mailen	naar
info@natuurverenigingijsseldelta.nl.		

Op	beversporenjacht	met	Teun
Sinds	kort	hebben	wij	een	heuse	jeugd	natuurverslaggever	in	ons	midden!	Teun
Schellingerhout	neemt	ons	mee	op	zijn	avonturen.	

We	gingen	op	de	fiets	naar	de	IJssel,	naar	de	beverplek.	Alles	was	plat	gemaaid,
alleen	de	bosjes	waren	blijven	staan	en	gelukkig	is	de	beverburcht	bij	een	bosje.	

Er	zijn	stukjes	waar	bevers	slapen	denk	ik.	Daar	is	het	riet	als	een	soort	dak
omgebogen.	Op	andere	plekken	zijn	allemaal	takken	omgeknaagd	en	er	is	één
plek	waar	een	hele	grote	stapel	met	takken	ligt.	Op	de	takken	zijn	duidelijk
knaagafdrukken	van	de	bevertanden	te	zien.	Een	andere	keer	dat	ik	er	was	had	ik
ook	pootafdrukken	van	een	bever	gezien.	

Vanaf	de	waterkant	tussen	het	riet	zijn	er	beverloopgangen,	waar	de	bevers	de	wal
op	klimmen	en	beschut	tussen	het	riet	door	naar	hun	favoriete	plekjes	kunnen
lopen.	

Onder	de	struiken	zag	ik	half	natte	takken	met	tandafdrukken	liggen,	dus	ik	denk
dat	de	bevers	er	onlangs	nog	zijn	geweest.	Jammer	dat	ik	ze	niet	gezien	heb.

Wel	zag	ik	een	mannetjes	fazant	en	vond	ik	fazanten	veren.	En	helemaal
onverwachts	een	ijsvogelveer	voor	in	mijn	veren	verzameling.	

Groetjes	van	verslaggever	Teun

Gera	in	het	groen
Kamper	kunstenaar	en	natuurschetser	Gera
Baas	maakt	de	meest	schitterende
schetsen!	Elke	nieuwsbrief	delen	wij	één	van
haar	kunstwerken.	Je	vindt	Gera	op
facebook	en	instagram	onder	de
naam	gerainhetgroen.

Dit	keer	een	tekening	uit	haar	achtertuin,
nog	even	terug	naar	dat	zomerse	gevoel.	

Subsidieregeling	voor	bomen
Samen	met	je	buren,	vrienden	of	collega’s	je	omgeving	vergroenen	door	(fruit)
bomen	te	planten	in	de	straat,	openbare	tuinen	of	andere	publieke	plekken?	Het
kan	met	de	subsidieregeling	van	de	Provincie	Overijssel!	Hier	kunnen	kleine	plant-
projecten	met	een	max	van	300	euro	mee	betaald	worden.	Sta	jij	al	klaar	met
schop	en	werkhandschoenen	en	kun	je	niet	wachten	om	een	aantal	bomen		een
plekje	te	geven	bij	jou	in	de	buurt	en	je	appels,	pruimen	of	peren	te	eten	in	je	eigen
straat.		Lees	hier	uit	welke	bomen	je	kan	kiezen	en	hoe	deze	aan	te	vragen.	

Aspirant	bestuurslid

Flexwoningen	Reevedelta

Pointer	-	Wie	controleert	de	natuurcontrole
Pointer	maakte	er	een	utizending	over.

Burgers	schrikken	op	als	gemeente	Westerveld	midden	door	een	natuurgebied	een	fietspad
trekt.	Die	bouw	mag,	omdat	een	natuurtoets	verklaart	dat	er	geen	schade	zal	zijn.	Maar	deze
toets	blijkt	te	rammelen	en	dat	komt	vaker	voor,	ontdekt	Pointer.	Terwijl	dit	soort	natuurtoetsen
bepalen	of	woningbouw,	festivals	of	zelfs	de	isolatie	van	je	huis	mag	doorgaan.	Wie	maakt	die
toetsen?	Wie	betaalt	ervoor?	En	wat	als	de	inhoud	niet	klopt?	Pointer	duikt	in	de	wereld	van
toetsers	en	ontdekt	opvallende	zaken.	Zo	mag	je	al	een	rapport	maken	na	een	cursus	van
enkele	dagen	en	is	verzet	soms	bijzonder	moeilijk.	

Bekijk	de	uitzending	hier.	

Gastvrije	Randmeren,	een	nieuwe
organisatie

Dwerggans	in	de	Reeve

Edo	van	Uchelen	–	Kleine
marterachtigen

Cadeautip:	'Waarom	krijgt	een	specht	geen
koppijn?'
	
Een	laagdrempelig	feiten-	en	weetjesboek	over	de	wereld	van	vogels.	Jaarlijks	komen	er	bij
Vogelbescherming	Nederland	honderden	vragen	binnen	over	verschillende	vogelsoorten.	Een
deel	van	die	vragen	en	vooral	veel	nooit-gestelde	vragen	worden	in	dit	boek	beantwoord.	Kan
een	merel	dronken	worden?,	Gaat	een	koolmees	wel	eens	vreemd?	,	Hoeveel	veren	heeft	een
vogel?	Vogelvragen	te	over!

Geschreven	met	het	kenmerkende	enthousiasme	van	natuurjournaliste	Monica	Wesseling.	De
verwondering	houdt	nooit	op.

Koop	het	boek	hier.	

In	de	spotlights
Elke	nieuwsbrief	interviewen	we	kort	iemand	uit	de	vereniging	of	een	andere	natuurliefhebber.
De	geïnterviewde	geeft	het	stokje	door	aan	de	volgende.	

Agenda
Er	staat	dit	seizoen	weer	genoeg	leuks	en	moois	op	de	agenda.	

Bekijk	de	agenda	op	onze	site.	Kijk	voor	meer	IVN	excursies	op	de	site	van	het	IVN	Zwolle!	

Waarnemingen
Elke	maand	delen	wij	de	laatste	waarnemingen	met	jullie.	Op	waarneming.nl	hebben	we	een
kaart	aangemaakt	met	een	straal	van	10	km	rondom	Kampen.	Hoe	werkt	het?	

Klik	op	deze	link:	waarnemingen	Kampen
Klik	op	de	groene	pijl	onder	de	kaart	
De	waarnemingen	worden	zichtbaar	(wil	je	vaker	kijken?	Door	de	einddatum	in	te	stellen
op	de	huidige	dag	ben	je	up-to-date!)
Door	op	de	waarneming	te	klikken	worden	de	details	zichtbaar
Veel	plezier!	

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	info@natuurverenigingijsseldelta.nl	toe	aan	uw	adresboek.
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